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Protokół Nr XXXVI/2021 
z XXXVI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 

która odbyła się w dniu 21 października 2021 r. 
w trybie zdalnym 

Obrady prowadzone były ze Starostwa Powiatowego w Łodzi. 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 11:00 i trwała do godziny 12:05.  
Skład Rady Powiatu – 19 radnych.  
Obecnych – 19 radnych.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Pkt 1. porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego Pan Sławomir Sokołowski otworzył  
obrady XXXVI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, która została zwołana na podstawie 
art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym oraz art. 15zzx ust. 1 i 2 
ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych. Przewodniczący dodał, że obrady odbędą się w trybie zdalnym, przy użyciu Systemu 
Rada oraz komunikatora Skype. 

Przewodniczący Rady poprosił Radnych o zalogowanie się, w celu stwierdzenia prawomocności 
obrad. 

Przewodniczący na podstawie przeprowadzonego głosowania poinformował, że zalogowanych jest 
17 radnych i stwierdził, że obrady są prawomocne. Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady przywitał osoby uczestniczące w Sesji. 

Pkt 2. porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego oraz przyjęcie propozycji jego zmian. 

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego Pan Sławomir Sokołowski przedstawił 
propozycję zmiany porządku obrad:  

 rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Domu Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze (druk nr 8, pkt 12), 

 rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Domu Pomocy Społecznej w Lisowicach (druk nr 9, pkt 13). 

 
Nie zgłoszono innych propozycji zmian porządku obrad.  
 
Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały 
w sprawie uchwalenia Statutu Domu Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze.  
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych.  
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się” – 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”-1.  
Porządek obrad został rozszerzony o projekt uchwały.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały 
w sprawie uchwalenia Statutu Domu Pomocy Społecznej w Lisowicach.  
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych.  
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się” – 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”-1.  
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Porządek obrad został rozszerzony o projekt uchwały.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego  
oraz przyjęcie propozycji jego zmian.   

3. Zgłoszenie uwag do protokołu z XXXV Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami.   

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia zasad realizacji zadań 
finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
z zakresu rehabilitacji społecznej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2021 roku (druk nr 1, 
referuje Pani Urszula Łużniak – Dyrektor PCPR). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków 
lub innych obiektów pływających na terenie powiatu łódzkiego wschodniego obowiązujących 
w 2021 roku (druk nr 2, referuje Pan Zbigniew Burzyński – Naczelnik Wydz. RGRiOŚ). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2021 – 2024 (druk nr 3, referuje Pani Barbara Ignatowska – Skarbnik 
Powiatu). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok (druk 
nr 4, referuje Pani Barbara Ignatowska – Skarbnik Powiatu). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok 
(druk nr 5, referuje Pani Barbara Ignatowska – Skarbnik Powiatu).  

10. Przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych dokonanej przez Starostę 
Łódzkiego Wschodniego (druk nr 6). 

11. Przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych dokonanej przez 
Przewodniczącego Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego (druk nr 7).  

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Domu Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze 
(druk nr 8, referuje Pani Urszula Łużniak – Dyrektor PCPR).  

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Domu Pomocy Społecznej w Lisowicach 
(druk nr 9, referuje Pani Urszula Łużniak – Dyrektor PCPR). 

14. Wnioski, oświadczenia Radnych i sprawy różne. 

15. Zamknięcie XXXVI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 3. porządku obrad – Zgłoszenie uwag do protokołu z XXXV Sesji Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr XXXV/2021 z XXXV Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 4. porządku obrad – Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

Radni otrzymali pisemną informację z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami, wraz 
z uzupełnieniem (załącznik nr 5 do protokołu).  
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Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję i zwrócił się do Radnych, czy są z ich strony 
zapytania.  
 
Pan Radny Mirosław Sójka zapytał ile imprez sportowych zostało zaakceptowanych przez Zarząd 
Powiatu na przyszły rok.  

Pani Ewa Gładysz – Wicestarosta Łódzki Wschodni oraz Pani Małgorzata Szelest – Naczelnik Wydziału 
Edukacji i Spraw Społecznych udzieliły odpowiedzi w zakresie imprez sportowych. Wszystkie 
zgłoszone imprezy sportowe zostały zaakceptowane przez Zarząd Powiatu i będą one przedstawiane 
Powiatowej Radzie Sportu. 

Pkt 5. porządku obrad – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia zasad 
realizacji zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych z zakresu rehabilitacji społecznej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
w 2021 roku. 

Pan Przewodniczący zwrócił się do Radnych, czy są zapytania do projektu uchwały.  

Nie było uwag ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Pkt 6. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających na terenie powiatu łódzkiego 
wschodniego obowiązujących w 2021 roku. 

Pan Przewodniczący zwrócił się do Radnych, czy są zapytania do projektu uchwały. 

Nie było uwag ze strony radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Pkt 7. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2021 – 2024.   

Pani Barbara Ignatowska – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 
zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2021 – 2024.  
W projekcie uchwały dokonuje się zmian w budżecie roku 2021 i w wykazie przedsięwzięć oraz 
w prognozie przychodów i wydatków roku 2022. Jeśli chodzi o budżet roku 2021, zmiany 
proponowane do wprowadzenia w Wieloletniej Prognozie Finansowej związane są w kolejnym 
zgłoszonym projektem uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany budżetu, a także z otrzymanymi już 
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decyzjami Wojewody, jeśli chodzi o zmiany w planach finansowych dotyczących dotacji na zadania 
zlecone z zakresu administracji rządowej.  
Po stronie dochodów w 2021 roku zwiększa się plan o kwotę 1.475.759,00 zł. Po stronie wydatków 
planowanych na rok 2021 dokonuje się zmian poprzez zwiększenie planu wydatków o kwotę 
1.381.757,00 zł. Dla zrównoważenia budżetu dokonuje się zmniejszenia planu przychodów z tytułu 
nadwyżki z lat ubiegłych o kwotę 94.002,00 zł.  
W wykazie przedsięwzięć na lata 2021-2022 dokonuje się zmian w wykazie inwestycji takich jak 
„Modernizacja budynku nr 2 w Zespole Szkół nr 2 w Koluszkach – dochodzenie do standardów 
obowiązujących Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Koluszkach” – wartość zadania 
opiewała na kwotę 200.000,00 zł z limitem wydatków za rok 2021, teraz proponuje się pozostawić 
w roku 2021 wyłącznie wydatków związanych z dokumentacją techniczną – kwota 30.750,00 zł, a całą 
realizację przesunąć na rok 2022 z kwotą 169.250,00 zł. 
Kolejne zadanie „Budowa kanalizacji deszczowej i odwodnienia drogi powiatowej nr 2911E 
ul. Łódzkiej w Justynowie, gmina Andrespol” – wartość zadania została oszacowana na kwotę 
169.999,80 zł z tym, że kwota 19.999,80 zł były to wydatki już zrealizowane na opracowanie 
dokumentacji projektowej w 2019 roku. Realizacja zadania nastąpi w roku 2022 i na ten cel 
zaplanowane zostały nakłady w wysokości 150.000,00 zł. 

Nie było uwag ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Pkt 8. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2021 rok.  

Pani Barbara Ignatowska – Skarbnik Powiatu omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 
zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok.  
W projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok 
proponuje się zwiększenie planu dochodów o kwotę 942.056,00 zł, zwiększenie planu wydatków 
o kwotę 848.054,00 zł i dla zrównoważenia budżetu zmniejszenie planu przychodów o kwotę 
94.002,00 zł.  
Jeśli chodzi o dochody, proponuje się: 

 wprowadzenie po stronie planu dochodów przyznane dofinansowanie z Rządowego Funduszu 
Rozwoju w wysokości łącznie 949.756,00 zł – jest to związane z realizacją zadań inwestycyjnych 
w zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu pieszych; 

 rezygnację z realizacji w 2021 r. zadania inwestycyjnego pn. „Budowa mostu na drodze 
powiatowej nr 2917E na rzece Mrodze w Lisowicach”. W budżecie Powiatu była zaplanowana 
30.000,00 zł na dokumentację techniczną na realizację tego zadania. Rezygnujemy także 
z udzielonej pomocy finansowej przez Gminę Koluszki w wysokości 15.000,00 zł; 

 zwiększenie planu dochodów w I Liceum Ogólnokształcącym im.  H. Sienkiewicza w Koluszkach 
z uwagi darowiznę w postaci pieniężnej w wysokości 7.300,00 zł z Rady Rodziców na zakup 
monitora interaktywnego dla potrzeb Liceum; 

 dostosowanie klasyfikacji budżetowej dochodów otrzymanych Funduszu Przeciwdziałania  
COVID-19. Rozporządzenie Ministra Finansów weszło w życie, w części dotyczyło jeszcze zmian 
od 1 stycznia bieżącego roku. Na dopasowanie tej klasyfikacji mamy 3 miesiące. 
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I zmiany budżetu Powiatu po stronie wydatków obejmują: 

 zwiększenie planu wydatków w I Liceum Ogólnokształcącym o kwotę 7.300,00 zł z uwagi 
na otrzymaną darowiznę; 

 zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę per saldo 840.754,00 zł w ramach Działu 600. 
Zmiany dotyczą takich zadań, jak: 

 „Przebudowa przejść dla pieszych z sygnalizacją świetlną na skrzyżowaniu dróg  nr 2912E 
i nr 1130E w Stróży” – zwiększenie planowanych nakładów o kwotę 342.548,00 zł, w tym 
środki z budżetu Powiatu kwota 1.100,00 zł i środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
341.448,00 zł; 

 „Przebudowa przejścia dla pieszych na drodze nr 2912E z rejonie ul. Oficerskiej w Wiśniowej 
Górze” – zwiększenie planowanych nakładów o kwotę 1.600,00 zł (środki z budżetu Powiatu); 

  „Budowa przejścia dla pieszych w drodze powiatowej nr 2911E w Justynowie, gmina 
Andrespol” – zwiększenie planowanych nakładów o kwotę 272.504,00 zł, w tym środki 
z budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 85.348,00 zł i środki z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg 187.156,00 zł; 

 „Budowa mostu na drodze powiatowej nr 2917E na rzece Mrodze w Lisowicach” – 
zmniejszenie o kwotę 30.000,00 zł planowanych środków na realizację tego zadania w postaci 
dokumentacji w roku 2021; 

 „Przebudowa przejść dla pieszych z budową sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu 
w Gałkowie Małym” – zwiększenie planowanych nakładów o kwotę 422.252,00 zł, w tym 
środki z budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 1.100,00 zł i środki z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg 421.152,00 zł; 

  „Przebudowa przejścia szkolnego na drodze powiatowej nr 1151E w Wiączyniu Dolnym, 
gmina Nowosolna” – zwiększenie o kwotę 1.100,00 zł (środki z budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego). 

 w ramach Działu 854 Edukacyjna opieka wychowawcza zmniejszenie planowanych nakładów 
w 2021 r. na zadaniu pn. „Modernizacja budynku nr 2 Zespołu Szkół nr 2 w Koluszkach – 
dochodzenie do standardów obowiązujących Specjalny Ośrodek Szkolno – Wychowawczy 
w Kokuszkach” o kwotę 169.250,00 zł i przesunięcie tej kwoty do realizacji na rok 2022.  

 
Nie było uwag ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”–1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Pkt 9. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2021 rok. 

Pani Barbara Ignatowska – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 
zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok. 
W projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie proponuje się dokonanie zmian po stronie planu 
wydatków budżetu Powiatu na rok 2021. Zmiany zaproponowane dotyczą przesunięć pomiędzy 
kategoriami wydatków, a mianowicie w rozdziale Powiatowe Centra Pomocy Rodzinie, w Dziale 852 
Pomoc Społeczna, zmniejszenie w kategorii wydatków wynagrodzenia i pochodne o kwotę 
7.950,00 zł, przesunięcie tych środków do kategorii zadania statutowe. 
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 w Dziale 855 Rodzina zmniejszenie w kategorii wydatków świadczenia na rzecz osób fizycznych 
o kwotę 6.937,00 zł i przeznaczenie tych środków do Działu 853 jako pozostałe zadania z zakresu 
polityki społecznej związanych z realizacją zadań w ramach Rozdziału 85311 Rehabilitacja 
zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych na pokrycie kosztów uczestnictwa mieszkańca 
Powiatu w Warsztatach Terapii Zajęciowej funkcjonujących w Powiecie Brzezińskim.  

Nie było uwag ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”–1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

Pkt 10. porządku obrad – Przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych dokonanej 
przez Starostę Łódzkiego Wschodniego. 

Pisemna informacja z analizy oświadczeń majątkowych dokonanej przez Starostę Łódzkiego 
Wschodniego stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
Pan Starosta powiedział, że przeprowadził analizę w stosunku do wszystkich do osób, które mają 
obowiązek składania oświadczeń majątkowych. Oświadczenia majątkowe zostały przekazane 
do właściwych Urzędów Skarbowych ze względu na miejsce zamieszkania, celem dokonania analizy.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, czy są zapytania.  
Nie było pytań ze strony radnych. 

Pkt 11. porządku obrad – Przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych dokonanej 
przez Przewodniczącego Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pisemna informacja z analizy oświadczeń majątkowych dokonanej przez Przewodniczącego Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego stanowi załącznik nr 17 do protokołu. Ponadto Pan Przewodniczący 
poinformował, że do Rady Powiatu wpłynęła informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego Łódź – 
Widzew w zakresie dokonanej analizy oświadczeń majątkowych.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, czy są zapytania.  
Nie było pytań ze strony radnych. 

Pkt 12. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statut Domu Pomocy Społecznej 
w Wiśniowej Górze. 

Pan Przewodniczący zwrócił się do Radnych, czy są zapytania do projektu uchwały. 
 
Nie było uwag ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa, Komisja Polityki Społecznej oraz Komisja Statutowo – 
Regulaminowa pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały.  
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”–1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Pkt 13. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statut Domu Pomocy Społecznej 
w Lisowicach. 

Pan Przewodniczący zwrócił się do Radnych, czy są zapytania do projektu uchwały. 
 
Nie było uwag ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa, Komisja Polityki Społecznej oraz Komisja Statutowo – 
Regulaminowa pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały.  
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”–1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Pkt 14. porządku obrad – Wnioski, oświadczenia radnych i sprawy różne.  

Pani Radna Elżbieta Żaczek odniosła się do wniosku złożonego w ubiegłym miesiącu do Starostwa 
przez Radnych z terenu gminy Andrespol, odnośnie modernizacji ciągu pieszo-jezdnego w Wiśniowej 
Górze. Pani Radna podziękowała Panu Naczelnikowi Zbigniewowi Burzyńskiemu za pochylenie się nad 
tym tematem, bardzo dokładne rozpoznanie sprawy oraz Panu Staroście za to, że przychylił się do tej 
prośby. Pani Radna powiedziała, że z informacji, jaką Radni otrzymali wynika, że na przyszły rok 
przewidziane zostało wykonanie dokumentacji, natomiast Radni liczyli na to, że w przyszłym roku 
będzie możliwe wykonanie całej modernizacji, ze względu na bezpieczeństwo ludzi oraz na zbliżającą 
się budowę przejazdu pod torami kolejowymi. Państwo Radni chcieliby, żeby dwie prace 
nie łączyły się, by nie stwarzać za dużego utrudnienia dla ludzi. Pani Radna zwróciła się z prośbą 
do Zarządu, czy możliwe jest, żeby w tym roku wykonać dokumentację, a całość robót jak najszybciej 
w przyszłym roku.  

Pan Starosta odpowiedział, że intencją Zarządu jest zrobienie dokumentacji i jeśli będzie to możliwe 
również wykonanie zawartych w dokumentacji zadań. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo, jakie zostanie 
zaproponowane rozwiązanie. Zarząd pochyli się nad możliwością wykonania w przyszłym roku tego 
zadania.  
Pan Starosta dodał, że Radni wskazywali również na konieczność naprawy istniejących ubytków 
w jezdni ul. Tuszyńskiej. To zostało zrobione. Uwagi w zakresie wykonania naprawy wysłane zostały 
przez Pana Naczelnika Burzyńskiego do wykonawców, do osób, które zajmują się utrzymaniem 
bieżącym dróg w gminie Andrespol.  Naprawa polegała na powierzchniowym utrwalaniu przy pomocy 
emulsji asfaltowej i grysu. Pan Starosta dodał, że Starostwo dopilnuje, żeby zostało to zrealizowane, 
jak również by wykonano wykaszanie poboczy.  
Pan Starosta powiedział, że inwestycja na ul. Tuszyńskiej była zakończona w 2008 roku. Uwagi, które 
w tej chwili zostały zgłoszone przez Radnych, dotyczą głównie realizacji inwestycji w 2008 roku: 
za wysokie krawężniki, za wąska ścieżka rowerowa. Przez 13 lat tak to funkcjonowało. W tej chwili 
poprawione zostaną po 13 latach rzeczy, które jak stwierdzili Państwo Radni należy poprawić. 

Pani Radna Agnieszka Biała zgłosiła uwagi do wykonania naprawy odcinka ul. Tuszyńskiej przez firmę, 
która zajmuje się bieżącym utrzymaniem dróg. Dodała, że należy zobowiązać firmę, aby wykonała 
prace porządnie. Pan Sołtys z Wiśniowej Góry również regularnie dzwonił do tej firmy, a Pan 
Naczelnik wysłał pisma w tej sprawie. Pani Radna zaproponowała, że może Pan Starosta jakoś 
zobliguje i porozmawia z właścicielem tej firmy, żeby wykonali prace raz, a porządnie.  Mieszkańcy 
zwracali uwagę, że pieniądze zostały wyrzucone w przysłowiowe „błoto”.  
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Pan Starosta odpowiadając na stwierdzenia Pani Radnej Agnieszki Białej powiedział, że tak tragicznie 
tam nie jest. Osobiście byli tam Pan Starosta, Pani Wicestarosta, Pan Naczelnik Burzyński, Pani Radna 
Zofia Sójka oraz Inspektor Nadzoru, który z ramienia Starostwa nadzoruje te roboty. Pan Starosta 
przyznał, że są uchybienia i te uchybienia będziemy starali się naprawić, natomiast wyolbrzymiony 
został problem fatalnych robót.  
Pan Starosta odniósł się następnie do wykonywania zarządu nad drogami powiatowymi na terenie 
Gminy Andrespol. Wcześniej Gmina Brójce obsługiwała drogi w gminie Andrespol i w gminie 
Nowosolna. Gmina Nowosolna przejęła drogi na swoim terenie i nie ma w tej chwili uwag. Powiat 
prosi również o to od wielu lat Gminę Andrespol. Pan Starosta zwrócił się do Radnych, 
aby spowodowali, żeby Gmina Andrespol przejęła utrzymanie dróg powiatowych. Gdy Gmina 
Andrespol będzie to wykonywała, to uwag nie będzie. Pan Starosta wyraził także obawy, że Gmina 
Koluszki, podobnie jak Gmina Brójce, zrezygnuje z utrzymywania dróg na terenie gminy Andrespol.  

Pani Radna Agnieszka Biała odpowiedziała, że dziury zostały wymyte i ma uwagi do rozsypanego 
grysu użytego do naprawy. Pani Radna dodała, że nie jest przyjemne, jak ludzie zwracają jej uwagę. 
Jeśli chodzi o przejęcie dróg, nie jest to problem dzisiejszego dnia. Pani Radna stwierdziła, że nie ma 
wpływu na to, żeby Gmina Andrespol przejęła drogi powiatowe.  

Pan Starosta powiedział, że Starostwo ma pewne uwagi do wykonanych robót. Natomiast charakter 
robót przy pomocy emulsji asfaltowej i grysu ma to do siebie, że mnóstwo grysu jest wokół, 
że rozsypuje się, gdy samochody przejeżdżają. Taka jest technologia naprawy dróg przy pomocy 
emulsji asfaltowej na zimno i grysu. Pan Starosta dodał, że poprawki zostaną zrobione.  

Pani Radna Elżbieta Żaczek dodała, że jeśli chodzi o wniosek dotyczący wycinki krzaków przy 
ul. Tuszyńskiej przy Ludwikowie, tak naprawdę wycinka była potrzebna natychmiast. Gdy już liście 
spadną, to ta widoczność się poprawi. Pani Radna powiedziała, że zależy jej na tym, żeby takie 
bieżące sprawy były załatwiane w miarę od ręki.  

Pan Zbigniew Burzyński – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska powiedział, że dwa dni temu wysłano ze Starostwa pismo kierowane do Gminy Koluszki, 
która wykonuje zadania zarządzania drogami na terenie gminy Andrespol, z prośbą o określenie 
terminów przycięcia gałęzi na odcinku ul. Tuszyńskiej w Stróży, poprawy wykonania 
powierzchniowego utrwalenia drogi oraz wprowadzenia sygnalizacji świetlnej wzbudzanej 
przyciskiem na wysokości szkoły w Wiśniowej Górze lub wyjaśnienia przyczyn, dla których nie jest to 
możliwe, lub niezasadne. Starostwo czeka na odpowiedź.  

Pani Radna Elżbieta Żaczek stwierdziła, że chodzi o to, żeby jakoś wpłynąć na tą firmę, żeby na pisma 
odpowiadała, bo wysyłane były też pisma miesiąc temu, gdy Radni złożyli wniosek o te drobne 
poprawy i nie było żadnej odpowiedzi, ani też nie było wykonania. Pani Radna poprosiła 
o zmobilizowanie do tego, żeby reakcja była szybsza. Radni są również zobowiązani wobec 
mieszkańców, muszą im odpowiadać na pytania.  

Pan Starosta zwróci się do Pana Radnego Mateusza Karwowskiego w sprawie uwag zgłaszanych przez 
Radnych.   

Pan Piotr Szcześniak – Wójt Gminy Nowosolna w związku z pytaniami mieszkańców poprosił 
o informację w zakresie dokończenia realizacji inwestycji polegającej na budowie ciągu pieszo – 
rowerowego w Boginii, mianowicie na jakim etapie jest zmiana projektu i ewentualnie wyłonienie 
nowego wykonawcy.  

Pan Zbigniew Burzyński – Naczelnik Wydziału RGRiOŚ udzielił odpowiedzi, że wykonawca został 
usunięty z budowy, odebrał pisma i nie wniósł sprzeciwu. Powiat żądał również zabezpieczenia 
terenu budowy. Zabezpieczenie zostało wykonane w sposób niezadowalający, w związku z tym 
Powiat zlecił wykonanie tych zabezpieczeń firmie zewnętrznej.  
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Rozliczenie z wykonawcą jeszcze nie nastąpiło, ponieważ jego żądania są nie do przyjęcia. W sposób 
zasadniczy strony rozbiegają się w ocenie wartości wykonania robót. W przyszłym tygodniu dojdzie 
do spotkania w obecności Inspektora Nadzoru. Spisanie protokołu inwentaryzacji robót w toku 
zakończy sprawę z dotychczasowym wykonawcą i będzie można przystąpić do udzielenia ponownie 
zamówienia na wykonanie tego zadania. Pan Naczelnik zakłada, że roboty wznowione zostaną 
w kwietniu, ponieważ w tej chwili nie jest odpowiednia pora roku do tego, żeby prowadzić roboty, 
szczególnie w korycie rzeki.  

Pan Wójt Gminy Nowosolna zawrócił się z prośbą o zamieszczenie na stronie internetowej Starostwa 
Powiatowego informacji dla mieszkańców w tym zakresie. 

Pan Naczelnik odpowiedział, że taka informacja może zostać zamieszczona na stronie internetowej, 
żeby mieszkańcy wiedzieli, co się dzieje, że nie zaniechano tej inwestycji. 

Pan Radny Mateusz Karwowski odnosząc się do uwag Pani Radnej Agnieszki Białej, powiedział, 
że Gmina Koluszki zarządza drogami na terenie gminy Andrespol, ale ma również 400 km dróg 
na terenie gminy Koluszki i jeśli pojawiają się jakiekolwiek uwagi do pracy firmy, do pracy zarządcy 
drogi, czy do prowadzonych prac inwestycyjnych, to mieszkańcy, Wójt Gminy, Sołtysi, czy Radni 
zgłaszają takie uwagi w pierwszej kolejności do Gminy Koluszki.  
Pan Radny dodał, że jako zarządca tych dróg nie ma informacji na ten temat, nikt takich uwag 
do Gminy nie składał. Ze strony Gminy Andrespol, ani ze strony Pani Radnej taka informacja 
do Gminy Koluszki nie dotarła. 
Pan Mateusz Karwowski poprosił, żeby takie sprawy omawiać na bieżąco, bo wiele z nich można 
załatwić z godziny na godzinę. Natomiast jeśli chodzi o oczekiwanie na sygnalizację świetlną, jest to 
troszeczkę utrudnione z tego powodu, że jest problem z firmą, która ma się tego podjąć. Za chwilę 
ten problem zostanie rozwiązany.  

Pani Radna Agnieszka Biała odpowiedziała, że skontaktuje się z Sołtysem, ile było jego interwencji 
do tej firmy. Poza tym, jak powiedział Pan Burzyński, wystosowano pisma ze Starostwa. Pani Radna 
zapytała, jakie są odpowiedzi na te pisma. Pani Biała dodała, że oczekuje, żeby naprawa jezdni została 
wykonana należycie.  

Pan Radny Mateusz Karwowski poprosił, aby nie kontaktować się z firmą, tylko z zarządcą dróg. 
Nie przywykł do tego, że sołtys, mieszkańcy, radni bezpośrednio rozmawiają z firmą. Gmina Koluszki 
wysyła trzy różne firmy w różne miejsca gminy i nie wie, czy Państwo rozmawiali z tą firmą, która 
akurat wykonywała tam roboty. Pan Radny poprosił na przyszłość o kontakt bezpośrednio do niego, 
bądź do pracowników Gminy Koluszki, bądź Starostwa.  

Pani Radna Agnieszka Biała dodała, że przekaże informację kiedy i z kim Sołtys rozmawiał w tej 
sprawie.  

 

Ustalono termin Sesji na dzień 25 listopada 2021 r.  

Pkt 15. porządku obrad – Zamknięcie XXXVI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady XXXVI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady 

Sławomir Sokołowski 


